



ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ
လီၤခၢၣ်သး
ကီၤသူလုၤ
www.knuhq.org

နံၤသီ - လါစဲးပထဲဘၢၣ် (၂၉)သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်

ယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ကရၢၢ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ် အံၣ်ခွဲထၢၣ်ခိၣ်ဖး တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပိၤအဖီခိၣ်
ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢအလံာ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ

- ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢၢ်ပာ်ကဖၢအသးလၢ ယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ကရၢၢ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ် ဘိးမုာ်စာဖိုဉ်ကရၢ တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်ဟ့ၣ်လၢကပိၤ အံၣ်ခွဲထၢၣ်ခိၣ်ဖးအပိၤန့ၢ်လီၤ. အံၣ်ခွဲထၢၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်ဆၢန့ၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ် ထံကီၢ် (၁၂၀)ဘ့ၣ်, လီၤကဝီၤ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤအသီလၢ တၢ်ဃုထံၣ်န့ၢ်န့ၢ်ဆၢၣ် တၢ်ဘၣ်တ့ၣ်ဝီအစၢ တၢ်ဆၢန့ၢ် (၅၈၃)ခါအကျါ, ဃုထၢဒီး ဟ့ၣ်လၢကပိၤဝဲ ခိၣ်ဖးဆူ လီၤကဝီၤ (၁၀) ခါန့ၢ်လီၤ.
- ယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ကရၢၢ်အံၣ် အိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ မုာ်တြီၢ် (ဖှ်ပုၣ်) ကီၢ်ရှၢၣ်, ကီၢ်သူလုၤ (ကညီကီၢ်စဲၣ်), ကီၢ်ပယီၤမုာ်ထီၣ်အပူၤဒီး မုာ်ဝဲတၢ်လီၤလၢ အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးတၢ်မူတၢ်ဂဲၤ အကလုာ်ကလုာ်န့ၢ်လီၤ. ကရၢၢ်အံၣ် လီၤကဝီၤ ပှၤထူလံာ်ဖိဒီးခိၣ်န့ၢ်တဖၣ် အိၣ်ဖှိၣ်ကူၣ်လိာ်သကိးဝဲဒၣ်ဒီး ခိဖျိပှၤကိးဂၤဒဲးအတၢ်ပာ်ဃုာ်ပာ်ဂီၢ် ဒိၣ်မိၣ်ကရဲးတုးတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤ အက့ၢ်အဂီၢ်ဖိခိၣ် မုာ်တြီၢ်လီၤကဝီၤ ကညီပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ် ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤဝဲဒၣ်ဒီး ကျဲၤလၢ တၢ်အိၣ်ကၢအိၣ်ခိးအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. ယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ကရၢၢ် ဟီၣ်ခိၣ်အလဲၢ် ၅,၄၀၀ စက္ကယါကံလိမံထၢၣ်အပူၤ မုာ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဒီသဒါတၢ်မူတၢ်ဝၢ, ပှၤတၢ်သ့ၣ်ပှၤဒီး လီၤကဝီၤပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ် အဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တဖၣ် တပယုာ်ဃီ တၢ်လီၤအပိၤ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲခိၣ်ဖးအံၣ်န့ၢ်လီၤ. လီၤကဝီၤကညီပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ် မုာ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲထံလီၤကီၢ်ပူၤ တၢ်ဒုးတၢ်ယၤအနံၣ် (၇၀) ဘျဲၣ်ဘၣ်ဆၢၣ်, အိၣ်ဆၢထၢၣ်ဝဲကျဲၤမုဆူဒီး ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီသဒါတြီၢ်ဆၢဝဲ တၢ်တတၢ်တနါလၢအကဟဲမၤဟးဂီၤ ကစၢၢ်ကလိ ထံကျိထံကွၢ်တဖၣ်လၢ အိၣ်လၢပှၤဒီးတၢ်မူတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၣ် မုာ်လီၤကဝီၤဖိတဖၣ်ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲဖဲ အကတီၢ်ဒီသဒါဟံးဃာ် အခိၣ်ဃၢၤန့ၢ်ဆၢၣ် အသူးအသ့ၣ်လၢကပိၤဒီး တၢ်ဆဲးတၢ်လၢအဆၢကတီၢ်, တကတီၢ်ဃီ ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ, တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ဒီး စူးကါမၤဖျါထီၣ်ဝဲ နီၣ်ကစၢ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယာ်န့ၢ်လီၤ.
- တၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်ဒ်အံၣ် မုာ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ မုာ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤ လီၤကဝီၤပှၤထူလံာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဒ်အဝဲသ့ၣ် အလုာ်အလုာ်ထူသန့ အိၣ်ဝဲအသိး ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်လၢအပၤန့ၢ်သါဝဲတဖၣ် စူးကါဝဲဒၣ် ဒ်လဲၣ်ဒီး လၢအဂၢတကပၤတခီ ကီၢ်ပယီၤ ကီၢ်ပဒိၣ် တတူၢ်လိာ်ဒဲးဝဲ ပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ် အလုာ်လုာ်ထူသန့ တၢ်ဘျၢသဲးသ့ၣ်တဖၣ်ဒဲးဘၣ်န့ၢ်လီၤ.
- ယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ကရၢၢ်အံၣ် ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်မၤအိၣ်ဖဲ ၂၀၁၄ နံၣ် ဒီး တၢ်ဆၢထီၣ်အိၣ်ဆူ ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုဉ်ကရၢၢ်ခိကရဲး (၁၆)ဝီတဝီ ဖဲ ၂၀၁၇ နံၣ်ဒီး ခိကရဲး(၁၆) ဝီတဝီဝံၤအလီၢ်ခံ လီၤခၢၣ်သး ထီဘိကမံး တံာ်တၢ်အိၣ်ဖှိၣ် တၢ်တဘျီအဆၢကတီၢ် တၢ်တူၢ်လိာ်ဒီးပာ်ဂါ်ပာ်ကျဲၤအိၣ်န့ၢ်လီၤ. ယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခ့ၣ်ကရၢၢ်အံၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အိၣ် ဒ်အမုာ်ဟီၣ်ကဝီၤလၢ လီၤကဝီၤပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ် ပၤဆၢဝဲဒၣ် ကညီကလုာ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢအတၢ်န့ၢ်သါဒီး မုာ်စ့ၢ်ကိးဝဲ တၢ်ပျဲပူၤဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိတၢ်မံၤလၢာ်တဖၣ် တၢ်အိၣ်သဒါအလီၢ် န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိးဂီၢ်-

- (၁) ပဒိၣ်စီၤကွဲၤထူဝု (+၉၅ ၉၄ ၂၂၁၉ ၁၉၄၁), (+၆၆ ၈၁၈ ၀၇၆ ၂၇၉)
- (၂) ပဒိၣ်စီၤတၢ်ဒိၣ်မူ (+၉၅ ၉၇၉ ၅၈၈၇ ၀၈၅), (+၆၆ ၆၄၆ ၄၅၉ ၁၁၃)